
Generalforsamling i Dansk Bjerg- og Klatreklub 
 

28. marts 2019 klokken 18:30 i Blocs & Walls 

 

Referat 
 

1. Valg af dirigent 

Bestyrelsen foreslår Imke Thilkjær 

Der er ingen modkandidater, så Imke er valgt. 

 

Dirigenten konstaterer, at gen.fors. er rettidigt indkaldt og dermed er lovlig. 

 

2. Valg af referent 

Rune Windfeld foreslås og vælges 

 

3. Valg af stemmetællere (5 stk) 

Peter Vincent Dahlerup 

Henrik Jessen Hansen 

Thomas Skytthe Jakobsen 

Rasmus Dahl 

Kari Kærn 

 

Der er 36 medlemmer til stede + 20 fuldmagter – i alt 56 stemmer 

 

4. Bestyrelsens beretning samt beretning fra udvalg nedsat af bestyrelsen eller generalforsamlingen 

Ved formand Morten Damkjær Nielsen (jf. beretning lagt ud på dbkk.dk) 

- Leje af hallen forlænget til 2028 

- Økonomien er sund 

- Der er lagt en udviklingsplan for klubben. God opfølgning på denne. Masser af klubaktiviteter. Planer 

om udbygning af væggene 

- Klubben påtager sig driften af klatrevæggen på Amager Bakke 

- Der nedsættes sikkerhedsudvalg, som ser på årsagerne til risikable situationer i klatrehallen 

- Fokus på bedre kommunikation af foreningsdelen af B&W/DBKK, bedre hjemmesider 

- Formanden takker klubbens ansatte for deres hårde arbejde og de mange frivillige. Tak til Erik Vilen 

og Tinne Rasmussen, som er fratrådt bestyrelsen i perioden.  

 

Ønske fra salen om at information ligger på hjemmesiden og ikke kun på Facebook. 

Formanden er enig i at info skal ske gennem mange kanaler. En ny hjemmeside , skal fungere både for 

”kunder” og for faste medlemmer. 

 

Vedrørende driften af Amager Bakke spørges der til, hvordan klubben er sikret i forhold til ulykker osv. 

Formanden forklarer, at vi har skrevet ind i kontrakten, at vi ikke skal betale for brug af væggen, hvis anlægget 

er lukket i længere perioder. Fonden Amager Bakke har ansvaret for at væggen er sikkerhedsmæssigt 



forsvarlig. I forhold til klatreulykker er vi dækket på samme måde som ved andet klatring – gennem Idrættens 

Forsikringer. 

 

Beretningen godkendes. 

 

5. Kassereren forelægger det reviderede regnskab for det forløbne år til godkendelse 

Ved Jan Bønding 

 

Jf. regnskab fremlagt på dbkk.dk 

 

Resultat på 1.160.911 kr. for 2018. 

Likvid beholdning på 1,9 millioner. 

Ingen sjatgæld. 

 

Henrik Jessen Hansen konstaterer, at der er færre indtægter fra event. 

Martin Harss – det er korrekt, vi prioriterer plads på væggen til sportslig klatring og nedprioriterer mere 

oplevelsesprægede arrangementer. 

 

Regnskabet godkendes under klapsalver. 

 

6. Bestyrelsens forslag til budget samt forslag til kontingent for medlemmer til godkendelse 

 

Ved Jan Bønding 

 

Spørgsmål til, om der er forventning om at omsætningen falder, nu hvor der er åbnet to nye boulderhaller i 

København? 

Jan Bønding– der er ikke budgetteret med ændringer 

Martin Harss – vi har lagt budgettet konservativt, ikke budgetteret med vækst. Forventningen er, at de nye 

muligheder bare vil udvide markedet. 

 

Budgettet vedtages under klapsalver 

 

7. Forslag fra bestyrelse eller medlemmer: 

Ændringsforslagene er rettidigt udsendt. Da der ikke er 2/3 af medlemmerne til stede skal der ekstraordinær 

gen.fors. til, hvis det vedtages. 

 

 

 Forslag 1 

Formanden motiverer forslaget: Det bør være lettere at identificere klubben og at formidle 

klubben og dens virke til nye og eksisterende medlemmer. Navnet Dansk Bjerg- og klatreklub 

er omstændeligt og forkortelsen DBKK er ikke hensigtsmæssig i forhold til formidling. Der bør 

der laves nyt navn og nyt logo. Dansk Bjergklub er kort og mundret og bærer en stærk 

klubhistorie tilbage fra oprettelsen i 1951.  

 

Diskussion for og imod forslaget. 



Argumenterne for forslaget er, at navnet Dansk Bjergklub bærer en historik, samt at det vil 

øge fokus på klubbens udendørs aktiviteter. 

Argumenterne imod forslaget er, at langt de færreste klubaktiviteter primært har noget med 

bjerge at gøre, og at ”Dansk Bjergklub” ikke skaber det samme lokaltilhørsforhold som f.eks. 

”Københavns Klatreklub” 

 

Andre navneforslag kommer i spil. F.eks. ”Københavns Klatreklub”, ”Dansk Klatreklub”. 

 

Der skrides til afstemning. 

 

For: 23 

Imod: 20 

 

Forslaget falder, da der ikke er 2/3 af de fremmødte, der stemmer for. 

 

Bestyrelsen tager det til efterretning, og går ikke videre med navneændring. Medlemmer kan 

evt. stille forslag om navneændring til næste generalforsamling.  

 

 Forslag 2 

Formanden motiverer forslaget: 

Det tydeliggør, at man melder sig ind i en forening. 

 

Henrik Jessen Hansen – der har været både advokat og DIF inde over, da man lavede 

formuleringerne i vedtægterne – har man set på, hvilke implikationer forslaget har? 

 

Bestyrelsen trækker forslaget, indtil dette er nærmere undersøgt. 

 

8. Valg til bestyrelsen 

 

Siden sidste generalforsamling er Erik Vilen og Tinne Ersted Rasmussen udtrådt af bestyrelsen og erstattet af 

de valgte suppleanter Filip Kolasa og Diana Ransgaard Sørensen 

 

Tre medlemmer af bestyrelsen er på valg: 

Morten Damkjær Nielsen (villig til genvalg) 

Niels Riegels (Villig til genvalg) 

Jan Bønding (villig til genvalg) 

 

Følgende stiller op på valg til suppleant: 

Peter Maul 

Josefine Randing 

 

Der er ingen modkandidater, så alle vælges 

 

Den øvrige bestyrelse er ikke på valg: 

Filip Kolasa 

Diana Ransgaard Sørensen 



Susanne Kähler 

Martin Harss 

 

 

9. Valg af revisor 

 

Bestyrelsen indstiller til at genvælge revisor. 

Ingen modforslag, så revisoren genvælges. 

 

 

10. Valg til bestyrelse i Refshaleøens klatrehal samt godkendelse af regnskab i foreningen 

 

Foreningen Refshaleøens Klatrehal laver en momsudskydning for DBKK – foreningen lejer hallen af REDA og 

fremlejer til DBKK, dermed kunne man modregne momsen. Foreningen skal holdes i live i ti år – ellers skal 

momsen betales tilbage. 

Medlemmer af DBKK er automatisk medlem af foreningen. 

 

Jan Bønding gennemgår regnskabet, uden at det giver anledning til spørgsmål. 

 

Regnskabet er godkendt 

 

Følgende er på valg: 

Henrik Jessen Hansen (villig til genvalg) 

Jan Bønding (villig til genvalg) 

Steen Müntzberg 

Imke Christine Thilkjær udtræder. 

 

Ingen modkandidater, så alle vælges 

 

11. Eventuelt 

 

Spørgsmål til, hvornår autobelays kommer op igen? 

Camilla Reinbothe – der var fejl i systemet. De er sendt til service. Nu har de været hos producenten i lang 

tid, men det vides ikke, hvornår de kommer tilbage. Måske skal vi finde et andet mærke. 

 

Rune Windfeld fortæller, at der er opsat en kasse, hvor man kan donere sine gamle klatresko til velgørende 

formål (socialpædagogisk arbejde). Kassen står ved siden af glemmekassen under trappen ved kontoret. 

 

Mødet hæves 


